

JÓZSEF VARGA—GÉZA ZEMPLÉN

A meeting, sponsored jointly by the Senate of the Technical University of Budapest and the Section for Chemical Sciences of the Hungarian Academy of Sciences was held on the 30th September 1966 in commemoration of the tenth anniversary of the decease of two late professors of chemistry of the University, Academicians *József Varga* and *Géza Zemplén*, renown representatives of the Hungarian and international scientific world.

At the meeting, the busts of the celebrated professors were unveiled in the Aula of the University, and a commemorial address on *József Varga* was delivered by Professor *Károly Polinszky*, Corresponding Member of the Hungarian Academy of Sciences, Kossuth-prize laureate, and an address on *Géza Zemplén* by Professor *Zoltán Csűrös*, Member of the Hungarian Academy of Sciences, Kossuth-prize laureate.

*

József Varga und *Géza Zemplén*, ehemalige Professoren für Chemie an der Technischen Universität Budapest und Mitglieder der Ungarischen Akademie der Wissenschaften, sind vor nun zehn Jahren aus dem Leben geschieden. Anlässlich der Jahreswende veranstaltete der Rat der Technischen Universität Budapest im Verein mit der chemiewissenschaftlichen Klasse der Akademie am 30. September 1966 eine Feier zum Gedenken an die beiden prominenten Vertreter des ungarischen und des internationalen wissenschaftlichen Lebens.

Dem Andenken an *József Varga* huldigte in einer Gedenkrede Professor *Károly Polinszky*, korrespondierendes Mitglied der Ungarischen Akademie der Wissenschaften, während die Verdienste *Géza Zempléns* in einer Gedächtnisrede von Kossuthpreisträger Professor *Zoltán Csűrös*, Mitglied der Ungarischen Akademie der Wissenschaften, gewürdigt wurden. Die Feier schloß mit der Enthüllung der Büsten der Gefeierten in der Aula der Universität.